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El Ple de Cort deixa sense efecte la medalla d’Or de la ciutat a
Franco
 

La sessió plenària de l’Ajuntament de Palma celebrat avui ha tractat molts dels temes que preocupen a l’equip de Govern i a
la coalició PSM-INICIATIVAVERDS. Així, s’ha aprovat de forma unànime l’Ordenança reguladora de l’ús cívic dels
espais públics de Ciutat, l’anomenada ordenança del “botellot”. Tots els grups municipals han votat a favor d’entrar a
regular, i prohibir, les concentracions de tipus lúdic, esportiu o associades a aquesta pràctica dels joves que alteren greument
la convivència ciutadana en determinades situacions i zones.

Però, un dels assumptes principals d’aquest ple ha estat l’aprovació de l’una declaració institucional per la qual
l’Ajuntament de Palma deixa sense efecte l’acord de 20 de febrer de 1946 que va concedir la primera medalla d’Or de la
ciutat al dictador espanyol Francisco Franco.

D’aquesta manera, i a proposta de la Regidoria de Cultura, Joventut, Patrimoni i Política Lingüística, Cort expressa el
reconeixement per totes aquelles persones que van sofrir, directament o en pla persona dels seus familiars, “les persecucions i
la violència durant la Guerra Civil i  la posterior dictadura”. Però en especial als 66 funcionaris que van ser represaliats i
destituïts dels seus càrrecs per pertànyer o col·laborar amb l’esquerra.

“Volem contribuir en tancar les ferides encara obertes des del convenciment que aprofundint d’aquesta manera en l’esperit
del retrobament no sol els ciutadans que van patir la dictadura són reconeguts i honrats, sinó la democràcia en el seu
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conjunt”. El text a més aprova que l’Ajuntament de Palma facilitarà a qui ho sol·liciti les tasques de localització i
identificació dels desapareguts com una darrera mostra de respecte cap a ells.
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Verger: “UM ha de retornar els doblers i demanar perdó”
 

Els darrers esdeveniments judicials que impliquen tota la cúpula d’UM de Ciutat “són molt greus”. El candidat a la batlia del
PSM-INICIATIVAVERDS, Antoni Verger, ha reconegut avui que Unió Mallorquina ha d’assumir la seva responsabilitat i
tornar els doblers públics que s’han utilitzat de forma partidista quan així ho demostrin els jutges.

Després de la detenció avui de Cristina Cerdó i Miquel Cañellas, Verger assegura que per recuperar certa credibilitat l’actual
directiva política “més enllà de canviar les sigles o el nom del partit, el que ha de fer és demanar perdó i retornar els doblers”.

A més, ha reconegut que “ara per ara és molt difícil pensar en un pacte amb UM  de cara a les properes eleccions, ja que
aquesta situació distorsiona la campanya electoral i pot arribar a distorsionar els resultats”.
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El PSM-INICIATIVAVERDS de Palma reivindica
l’aprofitament de la Torre d’en Pau per a usos veïnals

  

 
Antoni  Verger i Marisol Fernández realitzen reunions amb entitats associatives  de les diferents barriades de Palma per tal
d’establir els primers  contactes com a candidats i també amb l’objectiu de conèixer de prop i  de la mà dels propis veïns les
seves preocupacions i necessitats. Els  candidats de la coalició integrada pel PSM-EN i INICIATIVAVERDS a Ciutat  visiten
en aquesta ocasió el Coll d’en Rabassa.
Antoni Verger s’ha mostrat molt  interessat per la gran oportunitat que significa aquest recinte de gran  valor no sol per la
barriada sinó per a la ciutat de Palma. “La Torre  d’en Pau té molts espais oberts i estàncies que poden resoldre  necessitats
d’associacions cíviques del Coll, per tant s’han d’obrir les  portes d’aquest recinte i habilitar les sales interiors per les 
activitats dels veïnats”.
Els representants de la coalició de  Ciutat han visitat la Torre junt amb la regidora de Cultura, Joventut,  Patrimoni i Política
Lingüística de l’Ajuntament, Nanda Ramon, així com  el delegat del PSM-EN al barri, Antoni Martorell. Tots han estat
d’acord  en qualificar de desoladora la imatge que presenta el recinte ja que  els accessos a les antigues dependències militars
es troben tapiades i  en desús.
Verger es mostra partidari d’oferir  aquests espais oberts, com són el pati d’armes, el que podria ser petit  escenari a l’aire
lliure i una passarel·la que envolta la fortificació  emmurallada, convertint aquest recinte en una gran oportunitat per a la 
barriada. “Res justifica que s’hagi mantingut tancat tant temps. Al  barri hi ha una manca d’equipaments esportius, idò es pot
habilitar una  zona per convertir-la en una pista de bàsquet, per exemple”.

VISITA AL BARRI   

Antoni Verger i Marisol Fernández han  aprofitat la visita al Coll d’en Rabassa per trobar-se amb alguns  comerciants de la
zona i establir els primers contactes per tal  d’oferir-los la seva col·laboració i ajuda. A més, s’ha reunit amb  representants
de l’Associació de la Tercera Edat de la Senyora del  Carme.
El PSM-INICIATIVAVERDS de Palma també  s’ha reunit amb l’Associació de Veïns del Coll d’en Rabassa on s’han 
posat en comú les preocupacions dels veïns i els candidats pel que fa a  l’estat actual i el futur de la barriada. Així, els
assistents a la  reunió han expressat les mancances pel que fa a la inversió en el  manteniment del mobiliari urbà i
equipaments esportius i culturals, a  més d’altres qüestions com l’afectació de molts veïns per la proximitat a  l’aeroport de
Son Sant Joan, i el futur del trànsit rodat amb la  implantació del tramvia i el projecte de la via connectora.
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PSM-IniciativaVerds de Palma coincideix amb la Plataforma
A.G.E.S.A. en què Gesa ha de ser un espai per a la creació i
participació
 

La coalició del PSM-IniciativaVerds de Palma ha mantingut una trobada avui amb el representants de la Plataforma
A.G.E.S.A (Activació i Gestió d’Espais Socioculturals i Artístics) per tal analitzar i concretar propostes de futur per a
l’edifici, ara en desús, de Gesa. Ambdós organitzacions han coincidit en què l’ús principal de l’edifici ha de ser públic i
participatiu. És a dir, dirigit per i per a la ciutadania de Palma.

“Volem que sigui un espai cogestionat entre entitats cíviques i l’Ajuntament de Palma per oferir a tots els palmesans
activitats i projectes que reforcin el teixit associatiu de la ciutat”. Antoni Noguera, membre de la coalició nacionalista i
ecosocialista i coordinador de Joventut de l’Ajuntament de Palma, ha explicat als representant de la Plataforma A.G.E.S.A el
plantejament d’usos públics i oberts per als ciutadans d’aquesta infraestructura.

Els presents han coincidit plenament en la necessitat d’espais participatius per a les associacions de Palma, tant a nivell
creatiu com de formació. Per això, coincideixen en què 3 de les plantes de l’edifici de Gesa s’han de gestionar de manera
democràtica i participativa entre associacions i entitats socials i el consistori.

L’objectiu final és convertir un edifici ple de possibilitats com és el de Gesa, actualment en desús i sota propietat municipal,
per oferir als ciutadans un lloc, un entorn propi i públic per promoure la cultura, la integració ciutadana a través de la gestió
compartida, però també l’expressió personal i social.

La Plataforma està integrada per deu entitats, i aquestes són: IMAGONEM, associació de teatre sense fronteres, Associació
Anem, Associació Barri TV, Associació Espacio Esfera, Cofradia Crist del Sant Poder, Associació Thakhin-Runa,
ASssociació Arte en Rueda, Associació S’Entreforc, Associació Anem, i l’Associació Cent per Cent Nosaltres.
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‘Que els corruptes tornin els doblers!’
 

Els darrers dies es van coneixent a través dels mitjans de comunicació una sèrie d'informacions que posarien de relleu un fet.
Doblers públics de l'Ajuntament de Palma eren destinats de manera massiva i sistemàtica per alts càrrecs d'UM cap a
activitats de naturalesa purament partidista fins que aquest partit va ser expulsat pel PSIB i el BLOC del govern municipal el
febrer de 2010.

Uns fets molt greus, que haurien estat ja confessats per alguns ex alts càrrecs d'UM, i què tenen una clara connexió amb uns
altres fets també investigats, succeïts a l'anterior legislatura al Consell de Mallorca, en què també doblers públics acabaven
servint per pagar sous a persones que desenvolupaven feines proselitistes en favor d'UM.

 

Investigacions, indicis i sospites vàries sobre aquest i altres casos semblants que afecten a PP i a UM ja fa molt de mesos que
es van descobrint davant la opinió pública, i jo mateix, com a participant a tertúlies en què se comenta l'actualitat política a
diversos mitjans de comunicació, he intentat enunciar diverses vegades l'argument de què la ciutadania agrairia enormement
un gest polític per part d'UM en què assumís el compromís clar i rotund de RETORNAR AQUESTS DOBLERS cap a les
arques públiques si se demostràs que se desviaven cap a finalitats purament partidistes.

 

Idò bé, aquest senzill argument, per jo molt evident, i que al meu entendre faria una mica més creïble davant els contribuents
el propòsit d'esmena i els bons desitjos i intencions que solen manifestar els dirigents de la "nova" UM (ara Convergència
IB), sol ser rebut pels meus companys contertulians militants d'UM amb improperis, desqualificacions polítiques i personals,
i sobretot nirvis, molt de nirvis. Entre les moltes coses que m'han etzibat, l'únic que es podria qualificar d'argument és allò de
què la corrupció és cosa de persones concretes i que UM o PP, com a partits, no poden ser corruptes ni responsables del que
fan els seus militants quan són al càrrec. Però és que estam parlant de casos en què se denuncia, com a l'operació "Picnic",
que s'han pogut pagar molts de sous amb doblers públics per fer una feina de proselitisme polític en favor d'UM! UM com a
partit era el beneficiari d'aquests doblers, impulsant amb doblers de tots les seves campanyes electorals i distorsionant així,
injustament, els resultats electorals.

 

Si la voluntat de rectificar aquestes conductes és real i sincera, si Convergència de les Illes Balears i les persones que la
dirigeixen volen ser creïbles amb les seves promeses de regeneració i de ruptura amb les maneres de fer d'una "antiga" UM a
on tots ells militaven, si realment se'n volen desvincular de persones com MªAntònia Munar o Miquel Nadal que han conduit
UM pel camí de la corrupció, i si volen que els mallorquins pensem que estam davant alguna cosa més que un simple canvi
de sigles, ja és ben hora que Josep Melià i cia compareguin públicament, reconeguin que les coses a UM no es feien bé,
demanin sincerament perdó a la ciutadania d'aquest país, i sobretot, demostrin que el seu penediment és sincer manifestant la
seva intenció de reparar el mal que han causat, és a dir, assumint el compromís públic de TORNAR ELS DOBLERS a les
institucions si se demostra que aquests doblers dels ciutadans servien per sufragar campanyes i actes partidistes.
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No serveix de res demanar perdó si els ofesos, o sigui, els contribuents, o també els militants d'altres partits com el PSM que
mai hem jugat amb les cartes marcades, no veim la intenció clara de fer tot el possible per reparar el mal causat, en aquest
cas, TORNAR TOTS ELS DOBLERS PÚBLICS que se demostri que s'han desviat. Lògicament, la mateixa consideració i
demanda s'haurà d'exigir al PP si es vol desvincular de manera creïble de l'era Matas i de casos que hem anat coneixent com
el presumpte pagament amb doblers públics d'actes electorals al Palma Arena, del presumpte pagament amb doblers públics
d'enviaments electorals per Eivissa, i qualsevol altre.

 

Aquest és un autèntic clam popular. QUE ELS CORRUPTES TORNIN ELS DOBLERS! Quan els casos de corrupció han
significat l'enriquiment de persones individuals evidentment són aquestes les que han de tornar els doblers que se n'hagin
pogut endur, i així ho haurien d'establir en la mesura del possible les sentències judicials. Però quan els beneficiaris de la
corrupció són els partits polítics, com al cas "Picnic", són aquests els que han d'assumir la seva responsabilitat i assumir el
retorn dels doblers. Tant de bo Melià i cia. estiguin a l'alçada i no deixin orfe a un segment important de l'electorat mallorquí
que vol i mereix una alternativa electoral nacionalista de centre dreta honesta.
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